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ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL DE GOVERN DEL 

CONSORCI DE FORMACIÓ PROFESSIONAL D’AUTOMOCIÓ  

Identificació  

Núm. 1/2022 

Caràcter : ordinari 

Data : 15 de juny de 2022 

Horari : 13h a 14:30   

Reunió Presencial al Centre de Formació Professional d’Automoció, seu del Consorci de 

Formació Professional d’Automoció. 

 

ORDRE DEL DIA 

 

1. Presentació de la resolució de data 14.6.2022 del HC d’Empresa i Treball, nomenant 

president del Consell de Govern al Sr. Enric Vinaixa. 

2. Presentació dels membres del Consell per part del President. 

3. Lectura i aprovació de les actes de les sessions del Consell de Govern de l’any 2021 

4. Presentació i aprovació del tancament de comptes de l’exercici 2021. 

5. Presentació de l’activitat ordinària del Consorci. 

6. Resultat de la licitació del CFPA. 

7. Presentació de l’Acord de Govern de 29 de març de 2022. 

8. Precs i preguntes. 

 

Presentació a càrrec de la UPC del projecte de desenvolupament del centre. 
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Assistents : 

En representació de l’Administració de la Generalitat :  

Sr. Enric Vinaixa i Bonet, President del Consell de Govern. Secretari de Treball (Departament 

d’Empresa i Treball). 

Sr. Albert Castellanos Maduell, Secretari d’Empresa i Competitivitat (Departament     

d’Empresa i Treball 

Sr. Fabian Mohedano i Morales, President Executiu de l'Agència FPCAT  (Departament de la 

Presidència) 

Sr. Juan José Torres López, Director del Servei Públic d’Ocupació de Catalunya (Departament 

d’Empresa i Treball) 

Sr. Àngel L. Miguel Rodríguez, Director General de Formació Professional (Departament 

d’Educació) 

Sra. Ariadna Rectoret i Jordi, directora del Consorci de Formació Contínua de Catalunya 

(Departament d’Empresa i Treball).  

 

En representació de l’Ajuntament de Martorell :  

Sr. Xavier Fonollosa Comas, Alcalde de Martorell 

 

En representació del Clúster de la Indústria de l’Automoció de Catalunya : 

Sr.  Josep Maria Vall Máñez, President del Clúster de la Indústria de l’Automoció de Catalunya. 

Sr.  Antoni Garcia Coma (DOGA) 

Sr.  Sergio Alcaraz Moros (RELATS) 

Sr. Juan Ramón Rodríguez González (adjunt a direcció) 

 

Excusen la seva assistència: 

Sra. Natàlia Mas Guix, Directora General d’Indústria (Departament d’Empresa i Treball) que 

delega el seu vot en el Sr. Castellanos. 

Sra. Mireia Arroyo de la Parte (GESTAMP), que delega el seu vot en el Sr. Vall 
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Assistents amb veu i sense vot : 

Sra. M. Teresa Casanovas i Archs, Directora Gerent del Consorci de Formació Professional 

d’Automoció. 

Sr. Robert Ramos Sempere, Secretari del Consell de Govern del Consorci de Formació 

Professional d’Automoció. 

 

Desenvolupament de la reunió :  

1. Presentació de la resolució de data 14.6.2022 del HC d’Empresa i Treball, 

nomenant president del Consell de Govern al Sr. Enric Vinaixa. 

S’obre la reunió  del Consell de Govern del Consorci de Formació 

Professional d’Automoció (Consorci) a les 13:200 hores amb la benvinguda 

del Sr. Mohedano com ex-president de l’anterior Consell de Govern per 

donar la benvinguda als nous membres i exposar el primer punt de l’ordre 

del dia. Per resolució de data 14 de juny de 2022 del MHC d’Empresa i 

Treball, Sr. Roger Torrent i Ramió, ha estat nomenat President del Consell 

de Govern del Consorci de Formació Professional d’Automoció, el Sr. Enric 

Vinaixa i Bonet, i per tant es procedeix a fer el canvi de presidència. 

El Sr. Vinaixa dona la benvinguda a tots les persones que integren el 

Consell de Govern i demana disculpes pel retard i pels diversos canvis de 

dates que s’han produït per convocar la reunió, però es congratula de que 

finalment s’hagi aconseguit dur a terme aquesta reunió.  

Comenta que en l’ordre del dia hi ha una part de punts que fan referència a 

temes d’obligat compliment per part del Consell de Govern i que 

s’intentarà presentar-los de la manera més ràpida, ja que considera que els 

punts més importants estan quasi al final de l’ordre del dia, inclosa 

l’exposició que ha de fer la Universitat Politècnica de Catalunya (UPC). Així 

mateix emplaça a cercar una nova data de reunió entre els mesos 

d’octubre i novembre atès que dona per suposat que després de la reunió 

d’avui, un cop exposades  les línies bàsiques del desplegament de la UPC en 

el centre, i un cop signat el contacte de licitació, hi hauran noves qüestions 

que el Consell de Govern del Consorci haurà de conèixer. 
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2. Presentació dels membres del Consell per part del President. 

Es passa al segon punt de l’ordre del dia en el qual el Sr. Vinaixa presenta 

als nous membres del Consell de Govern. 

 

Per la Generalitat de Catalunya: 

 

- Albert Castellanos Maduell, Secretari d’Empresa i Competitivitat 

(Departament     d’Empresa i Treball 

- Natàlia Mas Guix, Directora General d’Indústria (Departament d’Empresa i 

Treball) que excusa la seva presència i que ha delegat el seu vot en el Sr. 

Castelanos. 

- Juan José Torres López, Director (Servei Públic d’Ocupació de Catalunya) 

- Ariadna Rectoret i Jordi, Directora (Consorci per a la Formació Contínua 

de Catalunya) 

- Fabian Mohedano i Morales, President Executiu de l'Agència FPCAT  

(Departament de la Presidència) 

- Àngel L. Miguel Rodríguez, Director General de Formació Professional 

(Departament d’Educació) 

 

Per l’Ajuntament de Martorell 

- Xavier Fonollosa i Comas, Alcalde 

 

Pel Clúster de la Indústria de l’Automoció de Catalunya 

- Josep Maria Vall Máñez (President CIAC) 

- Antoni Garcia Coma (DOGA) 

- Mireia Arroyo de la Parte (GESTAMP), que excusa la seva presència i ha 

delegat el seu vot en el Sr. Vall 

- Sergio Alcaraz Moros (RELATS) 

- Juan Ramon Rodríguez González (adjunt a direcció) 
 

3. Lectura i aprovació de les actes de les sessions del Consell de Govern de 

l’any 2021 

Es passa al tercer punt de l’ordre del dia sobre la lectura i aprovació de les 

actes de l’any 2021. El Sr. Vinaixa demana si hi ha alguna consideració en 

relació a les actes del 7 de juliol i del 8 de setembre de 2021.  

S’aproven les actes per unanimitat. 

4. Presentació i aprovació del tancament de comptes de l’exercici 2021. 
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Es passa al quart punt de l’ordre del dia i el Sr. Vinaixa cedeix la paraula a la 

Directora del Consorci. 

La Sra. Casanova comenta el tancament dels comptes corresponents a 

l’any 2021.  

Es tracta d’un exercici tancat i per tant el tancament es va formular el 29 de 

març de 2021, per part de la directora, d’acord amb la competència 

atribuïda en els estatuts i dins del termini previst per la normativa vigent, la 

qual estableix com a termini màxim, els 3 primers mesos posteriors a la 

finalització de l’exercici, d’acord amb allò que preveu l’article 81 de la Llei 

de finances, i varen ser reformulats el 11/06/2022. 

Els comptes de l’exercici 2021, s’han realitzat d’acord amb el Nou Pla 

General de Comptabilitat. 

Les magnituds més rellevants dels estats de l’exercici 2020 han estat:  

- En relació al Pressupost inicial: 

• L’Import era 288 milers euros, incorporat a la Llei 4/2020, de 29 d’abril, 

de pressupostos de la Generalitat per a l’exercici 2020, prorrogada pel 

2021. 

• El pressupost no va poder ser aprovat per Consell de Govern i després es 

demanarà la seva ratificació 

- Modificacions de l’exercici:  

• Promoguda transferència de crèdit pel finançament d’una actuació 

inclosa en el marc del Pla estratègic integral de la indústria de la mobilitat i 

de l’automoció 2020-2025, formalitzant-se durant el mes de desembre de 

2021, mitjançant un conveni amb el Clúster de la Indústria de l’Automoció 

de Catalunya (CIAC) per import de 50.000 euros. Aquesta modificació va 

ser autoritzada pel President del Consell de Govern atès l’article 17, apartat 

j) dels estatuts del Consorci. 

 Després farà menció més explicita a aquest conveni. 

- En relació a la liquidació del pressupost: 

- El resultat pressupostari final ha estat de: 11.189,35 euros. 
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- El romanent de tresoreria no afectat acumulat des de 2019 de: 53.597,48 

euros. D’aquests es podrà disposar d’una part i hores d’ara estem esperant 

que la intervenció ens comuniqui quina serà la quantitat de la que podrem 

disposar. 

El detall de la situació dels convenis vigents i l’import pendent de 

pagament a 31 d’octubre de 2022 és el següent: 

- Conveni amb el CIAC: pendent de pagament 7.000 euros 

- Conveni amb el CIAC i Eurecat: pendent de pagament 8.866 euros 

Pel que fa al Conveni realitzat amb el CIAC per al període 2021-2023 ja s’ha 

pagat la bestreta inicial del 90%: 40.000 euros.  

 • Magnituds rellevants dels estats de l’exercici 2021 

- Situació patrimonial i econòmica perfectament equilibrada. Totes les 

activitats realitzades han estat integrament finançades. 

• Altres qüestions 

- El Consorci no ha vist afectada la seva activitat per la pandèmia del 

coronavirus. 

• Pressupost 

El pressupost del Consorci s’ha fet seguint totes les indicacions de Àrea 

d’Anàlisi Pressupostària, Sector Públic i Subvencions de la Direcció de 

Serveis del Departament. 

El pressupost prové íntegrament de la Generalitat de Catalunya i no hi ha 

cap canvi significatiu, s’ha mantingut la mateixa quantia que l’any 2020; 

287.783,66 euros. El tenen a la carpeta de documentació. 

• Auditoria 

Tot i que s’han hagut de reformular els comptes per unes errades 

imputables a una interpretació errònia de la Intervenció, en relació a 

criteris comptables, l’informe final d’auditoria de l’any 2021 ha estat amb 

una valoració global satisfactòria atès que la gestió efectuada en relació de 

l’objecte del control ha funcionat correctament. 

• Oferta d’ocupació 
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Per últim afegir que s’ha publicat al DOGC l’oferta d’ocupació de la plaça 

del  secretari del Consorci a partir de la publicació de la Llei 20/2021, de 28 

de desembre, de mesures urgents per a la reducció de la temporalitat en 

l’ocupació pública, i es demana al Consell la seva ratificació. 

El president informa que si no hi ha alguna pregunta o objecció sobre 

aquest tema es donen per aprovats i ratificats els comptes de l’exercici 

2021, el pressupost per a l’any 2022 i l’oferta d’ocupació. 

Es donen per aprovades i ratificades totes les qüestions exposades en el 

punt 4 de l’ordre del dia. 

5. Presentació de l’activitat ordinària del Consorci 

La Sra. Casanovas comenta el cinquè punt de l’ordre del dia sobre 

l’activitat que ha realitzat el Consorci durant l’any 2021. 

- S’ha elaborat l’edició en paper d l’estudi sobre la resiliència, que es va 

realitzar durant l’any 2020, en col·laboració amb el CIAC, amb l’objectiu 

que les empreses del sector de l’automoció poguessin preparar les seves 

estructures i processos davant fets inesperats que puguin generar disrupció 

al seu negoci, com va ser el cas de la Pandèmia de COVID-19, disposant així 

d’un model metodològic que els permetés fer aquesta adaptació. El tenen 

a la seva disposició en la carpeta de documentació. 

- S’ha actualitzat el mapa de formació que el  CIAC va presentar el mes de 

juny de 2018. Es tractava d’un recull de tota l’oferta formativa publicada 

del sector de l’automoció a Catalunya i sectors afins en un mapeig. Aquest 

primer mapa va permetre posar en valor l’oferta formativa de les empreses 

del clúster i detectar oportunitats formatives no cobertes. 

La situació d’estabilitat que mantenia la indústria de l’automòbil s’ha 

capgirat a partir de la pandèmia de la COVID19. Per aquest motiu es 

considerava necessari realitzar una actualització del mapa original, per 

determinar quina és la situació actual en relació a la formativa existent. 

Calia avaluar si s’ha mantingut, ha davallat, i el que és el més important, si 

la formació detectada originalment s’ha mantingut i alhora s’ha 

desenvolupat o si be s’ha produït un canvi. Ha comportat una feina de 

camp important ja que s’ha hagut de fer a peu d’empresa per conèixer 

realment quines son les activitats formatives que realitzen. 
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El tenen també a la seva carpeta, ja que s’ha editat aquest any 2022 i s’ha 

arribat a temps de poder disposar d’ell per a aquesta reunió d’avui. Sobre 

aquest estudi caldria fer una sessió específica ja que un dels resultats que 

presenta és que, malgrat el sector te uns gaps de formació tecnològica 

força importants, les empreses continuen invertint en riscos laborals. 

En relació als convenis que va signat el Consorci l’any 2020, emmarcats  en 

la participació de l’entitat aprovada pel Consell de Govern en l’àmbit del 

Pla estratègic integral de suport a la indústria de la mobilitat i de 

l'automoció 2020-2025, voldria comentar-los la següent informació: 

-  Conveni entre el Consorci, la Secretaria d’Universitats i Recerca i la 

Fundació Centre d’Innovació i Tecnologia de la UPC (CIT UPC), a través del 

HUB Carnet. Aquest conveni va finalitzar el 31 de juliol de 2021. Es tractava 

de dissenyar formacions de les competències dels perfils professionals que 

es van identificar en l’estudi de perfils professionals, corresponents als 

nivells d’educació superior, nivells 4 i 5. El Consorci va participar en el 

projecte amb 50.000 euros de subvenció, la qual ja ha estat justificada i 

pagada.  

Fruit del conveni s’han elaborat 8 formacions de curta durada que han 

estat incorporats pel Servicio Público de Empleo Estatal (SEPE)  al seu 

catàleg d’especialitats i que estan sent alhora avaluats per a l’Agencia de 

Qualitat Universitària (AQU) per tal que tinguin equivalència en crèdits dels 

graus universitaris. 

A més aquestes especialitats ja han estat incorporades en l’oferta 

formativa que realitzen el SOC i el Consorci de Formació Contínua de 

Catalunya. 

En funció de la disponibilitat pressupostària del Consorci inclosos els 

romanents que ens autoritzi la intervenció, s’esperà realitzar una segona 

edició de noves especialitats que complementarien les primeres 8 

especialitats. 

- Conveni entre el Consorci i el CIAC. Aquest conveni finalitza el 31 

d’octubre de 2022. La subvenció ha estat de 70.000 euros a càrrec de 

romanents del Consorci acumulats fins l’any 2019. L’objecte del conveni ha 

estat la ampliació de l’actual Plataforma de talent dirigida a estudiants de 

graus universitaris d’automoció que gestiona el CIAC plantejada sobre 

reptes que presenten les empreses als estudiants a estudiants de grau 
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superior de formació professional ampliant-ne la capacitat i els continguts 

per cercar sinèrgies i noves oportunitats en el sector de l’automoció i afins.  

L’actualització i transformació de la plataforma actual s’ha plantejat sobre 

la millora dels mecanismes dels reptes que presenten les empreses als 

estudiants, així la capacitat de resposta i de solucions als reptes de les 

empreses, es converteix en una font de detecció de talent. 

La Plataforma te més de 1.700 estudiants participants en aquest moment, 

s’estan incorporant més estudiants de graus i doctorats i especialment es 

vol incorporar als estudiants de Formació Professional. 

Actualment s’està en la fase d’avaluació dels resultats. 

- Conveni entre el Consorci, el CIAC i EURECAT. Aquest conveni finalitza 

també el 31 d’octubre de 2022. La subvenció ha estat de 87.664,05 euros a 

càrrec de romanents del Consorci acumulats fins l’any 2019. L’objectiu 

d’aquest conveni ha estat endegar un projecte pilot per poder comprovar 

l’adequació del nou canvi tecnològic en les diferents estructures de les 

empreses de l’automoció; si el capital humà estava preparat per adaptar-se 

tècnica i culturalment en aquests canvis.  

En el projecte col·laboren dos entitats especialistes del sector de 

l’Automoció: el Clúster de la Indústria de l’Automoció que representa a les 

empreses que han participat en el projecte i EURECAT com entitat 

especialitzada en formació tecnològica que ha testat aquests canvis. 

Aquest projecte te el seu origen en l’estudi que va elaborar el Consorci 

conjuntament amb el Clúster sobre les competències i necessitats 

formatives del sector de l’automoció a Catalunya. Entre d’altres resultats, a 

través de les entrevistes amb les empreses i l’anàlisi dels futurs perfils del 

sector, es van definir un seguit de formacions d’alt nivell tecnològic que ja 

son necessàries pel futur digital de l’automoció i que suposaran 

competències que hauran de desenvolupar tots els treballadors en major o 

menor intensitat. 

Hi han participat 51 alumnes de 15 empreses diferents i de diferents 

centres de treball. En un principi es va pensar en que participessin perfils 

mitjans i finalment varen acabar participant nivells molt més alts, 

precisament pel nivell de coneixement tecnològic que es demanava en 

aquest cas. L’itinerari es va cloure el 27 d’abril en l’auditori d’aquest centre 
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i va comptar amb la participació del director del SOC, Sr. Torres, el 

President del CIAC senyor Valls i el director d’EURECAT Sr. Lopez.  

- Conveni entre el Consorci i el CIAC. Aquest conveni es va signar a el 10 de 

desembre de 2021. Per a poder-lo realitzar es haver de fer una 

transferència de crèdit de 50.000 euros. El conveni finalitza el 31 d’octubre 

de 2023. 

L’objecte d’aquest conveni és realitzar tres accions claus sobre mesures 

contingudes en el Pla estratègic integral de suport a la indústria de la 

mobilitat i de l'automoció 2021-2025  

Les actuacions a realitzar son: 

- Impartició d’un programa de 30 hores orientat específicament a tutors de 

les empreses del sector de l’automoció, encarregats de mentoritzar a 

estudiants de formació professional dual durant la seva formació en 

empresa. El CIAC està actualment fent la selecció dels participants i serà 

sense cost per a les empreses. 

- Subvenció de l’Automotive Talent Show per la incentivació del millor 

talent jove. L’Automotive Talent Show és un esdeveniment creat pel 

Clúster de la Indústria de l’Automoció de Catalunya, precedit de la 

Plataforma de Talent. Es va realitzar el passat 18 de novembre al Circuit de 

Catalunya, en el qual també hi va participar el Director de Formació 

Professional, Sr. Miguel. 

- Disseny d’un programa d’incentius, mitjançant premis als millors 

projectes, per la incentivació de la col·laboració d’estudiants en reptes 

proposats per les empreses de la indústria de l’automoció. Els joves 

beneficiaris hauran de fer una estança en l’empresa i  presentar un 

projecte final sobre el repte plantejat, sens cost per a l’empresa. 

El programa d’incentius consisteix en dotacions de premis de màxim 

5.000€ per a cada projecte entre una empresa i un jove que participen en 

la Plataforma de Talent. 

Aquesta activitat es desenvoluparà a partir del segons semestre de 2022. 
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PROJECTES 2022 

- S’ha iniciat una col·laboració entre el Consorci i l’Oficina de l’Automoció 

d’ACCIÓ, Òptima, amb la qual s’estan analitzant possibles projectes a 

realitzar amb una repercussió en el sector. Dels projectes valorats s’han 

posat sobre la taula tres en concret, tots de caire europeu: 

- ALBATTS (l’Aliança Europea per la Tecnologia, Formació i Competències 

per les Bateries) és un projecte, finançat amb els fons europeus Erasmus+, 

que va començar el 2019 i està previst que duri fins desembre de 2023, i té 

l’objectiu d’elaborar un model marc, per la col·laboració sectorial en les 

bateries per l’automoció, amb el focus en la demanda i oferta de 

competències. La proposta es poder treballar conjuntament amb aquesta 

organització, tant per nodrir-nos del que ja està realitzat com del que 

podem aportar. 

- Automotive Skills Alliance és una associació d’agents europeus per a 

col·laborar en l’agenda de competències en el sector de l’automoció en un 

sentit més ampli. Està centrada especialment en el re-skilling i up-skilling 

de les competències del sector. 

- Pact for Skills és el pacte marc de la Comissió Europea on s’engloben 

aquestes i d’altres iniciatives i que promou un model compartit pel 

desenvolupament de competències a Europa, en tots els sectors.  

El Consorci s’ha sumat a aquests pactes, de moment sense cap cost 

econòmic. Tanmateix es contractarà una assistència tècnica per poder 

suplir la manca de recursos humans del Consorci. 

Després de la informació que ha donat la Directora sobre les activitats 

realitzades pel Consorci, al no haver-hi cap consideració, es donen per 

aprovats i ratificats els procediments duts a terme pel president i la 

directora per poder dur a terme el conveni esmentat, inclosa l’aprovació de 

la transferència de crèdit autoritzada pel president i signada per la 

directora; així com la resta de tràmits per a dur a terme la resta d’activitats. 

El President, introdueix el sisè punt de l’ordre del dia. 

6. Resultat de la licitació del CFPA. 

El Sr. Vinaixa informa que ja es conegut el resultat de la licitació que es va 

dur a terme l’1 d’octubre en compliment d’un acord i d’un mandat de 

governabilitat; el fet que es publiqués la licitació i que a més fos el 
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suficientment interessant per a que hi haguessin candidats. De les cinc 

candidatures inicials, finalment només tres varen acabar presentant tota la 

documentació: MSX Internacional, Eurecat i la Universitat Politècnica de 

Catalunya. 

Amb aquestes tres candidatures presentades va continuar el procediment 

de contractació i fruit de la valoració final del concurs ha sortit guanyadora 

la UPC. A partir d’aquest moment ja s’ha procedit a l’acceptació per part de 

l’entitat; se ha procedit també a la constitució societària que demanava la 

licitació i resta finalment la signatura del contracte que actualment està en 

el tràmit d’audiència pública, i que està prevista pel dia 6 de juliol, que serà 

doncs el dia en que la UPC es farà càrrec de la gestió del Centre. 

Comenta que aquest ha estat en grans trets el recorregut de la licitació, i 

demana que si no hi ha cap pregunta sobre aquest tema, es passa al 

següent punt de l’ordre del dia. 

7. Presentació de l’Acord de Govern de 29 de març de 2022 

El Sr. Vinaixa comenta que l’Acord de Govern de 29 de març de 2022 és 

rellevant ja que encarrega, al Consell de Govern del Consorci de Formació 

Professional d’Automoció, el seguiment del contracte de gestió del Centre, 

un cop es produeixi la signatura d’aquest. I ho fa en substitució de l’òrgan 

de governança que estava estipulat en l’anterior Acord de Govern de 9 

d’abril de 2019. 

Creu que caldrà una reflexió en el si del Consell de Govern sobre el que 

implicarà el seguiment d’aquest contracte, atès que no es signarà el 

contracte fins el 6 de juliol i que a partir d’aquest moment la UPC haurà de 

començar el desplegament de la programació compromesa en la licitació; 

que inclou un pla d’activitats plurianual i amb concreció anual. Evidentment 

tot això prèvia validació del Consell de Govern com a garant. 

Per tant considera que s’hauran d’establir els mecanismes per poder dur a 

terme totes les funcions que el Consell de Govern ha de realitzar segons 

l’Acord, i el moment serà en la propera reunió que se celebrarà entre els 

mesos d’octubre i novembre. 

Degut a l’endarreriment històric del projecte que es dur en aquest moment, 

s’ha demanat a la UPC que informi en la reunió d’avui sobre com realitzarà 

el desplegament de les línies estratègiques. 
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Així mateix s’hauran d’establir els mecanismes de coordinació que el 

Consell de Govern te amb el Centre Gestor, mitjançant la resta d’entitats 

implicades: el Servei d’Ocupació de Catalunya, l’Agència FPCAT i la Direcció 

General de Formació Professional. 

Considera que en la reunió d’avui és impossible encara fixar aquests 

mecanismes però que s’hauran de poder anar establint per complir el 

mandat que el Govern ha fet a aquest Consorci, en aquesta nova etapa que 

s’inicia. 

El President del Consorci demana als membres del Consell de Govern si 

tenen alguna qüestió al respecte i s’obre un torn de paraules. 

El Sr. Fonollosa, celebra que finalment s’hagi reunit el Consell de Govern 

atès que feia un any que no ho feia, i que la reunió sigui per que finalment 

s’hagi realitzat la licitació del Centre i que finalment s’hagi adjudicat la seva 

gestió; aquest és un tema que es venia reivindicant des de fa molt anys. 

Comenta també que en mig d’aquesta licitació s’ha produït una negociació 

entre el CIAC i l’Ajuntament de Martorell amb el Govern del país que ha 

donat com a fruït l’Acord de Govern de 29 de març, deixant sense efecte 

l’anterior Acord de 2019. 

Destaca dos fites importants; per una banda que finalment hi haurà un 

adjudicatari que gestionarà el Centre i que haurà de rendir comptes al 

Consell de Govern del Consorci, que actuarà com a òrgan de governança i 

que haurà de realitzar la direcció del contracte, el seguiment, i validar les 

propostes formatives.  

En aquest punt considera que si hi ha temes que es poden concretar; com el 

calendari de les reunions del Consell de Govern, el calendari 

d’implementació del licitador i en quines fases i de quina manera pensen 

desplegar les diferents formacions que s’han de realitzar en el Centre: 

formació contínua, per a aturats i la formació inicial, que ja s’ha explicat que 

no es podrà desplegar el curs vinent, i que és perfectament comprensible. 

Paral·lelament considera que amb aquest nou Acord de Govern el paper del 

SOC en relació al Centre és residual. 

Intervé el Sr. Vall comentant que una part de la seva intervenció ja ha 

quedat recollida en les paraules del Sr. Fonollosa. Comenta que tal com ha 

comentat el President del Consorci, avui finalment queda reconegut el 
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paper d’aquest Consell de Govern com a òrgan de governança del centre i 

de l’activitat que es durà a terme.  

Considera també que durant tots aquests anys han hagut molts actors i que 

ara finalment ha arribat el moment de clarificar el paper del Consorci i 

quines son les seves funciones en relació a la governança. Pensa que també 

es necessari que la UPC conegui aquest rol que se li adjudica al Consorci per 

poder col·laborar en aquestes funcions.  

Així mateix comenta que el SOC també ha de tenir clares quines son les 

seves funcions en relació al Centre, al que sempre des del sector se l’ha 

considerat un centre singular, i per tant considera que el SOC ha de facilitar 

aquesta singularitat. El fet de que el SOC formi part del Consell de Govern 

del Consorci recull les seves funcions en vers al Centre i això ha d’evitar una 

duplicitat d’aquestes funcions, ja que això donaria peu a dificultats i mals 

entesos i especialment una inseguretat forta a la UPC en quant a quins son 

els seus interlocutors. 

Demanda en quina posició queden els agents socials atès el nou Acord de 

Govern de 29 de març. 

Intervé el Sr. Fonollosa per respondre que segons l’Acord de Govern de 29 

de març de 2022 els agents socials es mantenen en l’àmbit del Consell 

Social del Consorci, i que el Consell de Govern manté les funcions de 

governança segons els articles 6 i 7 dels seus estatuts. 

El Sr. Castellanos afegeix que el que ha comentat el Sr. Vall sobre el paper 

dels agents socials, queda clarament establert en l’Acord de Govern de 29 

de març. 

El Sr. Garcia comenta que és important poder conèixer quins seran els 

indicadors que es faran servir pel seguiment del contracte ja que si no hi ha 

uns indicadors clars serà difícil dur a terme aquest seguiment. 

El Sr. Alcaraz indica que també seria interessant conèixer quin serà el 

mecanisme de finançament de la formació del centre atès que això també 

influirà en les decisions que s’hagin de prendre. 

El Sr. Vinaixa intervé per respondre diverses qüestions. Sobre el calendari 

de sessions es mostra absolutament d’acord i comenta que, conjuntament 

amb la directora, es farà una proposta de calendari per a que es puguin 

reservar les dates el més aviat possible i que puguin tenir la màxima 
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participació; precisament per a poder començar a establir els elements que 

requerirà aquesta nova etapa. 

En relació al paper del SOC, considera que sí és rellevant, ja que recorda 

que n’és el propietari del Centre, amb l’encàrrec que en la seva gestió hi 

hagi un organisme que la dugui a terme. Per tant te un doble paper, el de 

responsable de la licitació en relació al gestor i un altre paper en relació al 

finançament que s’ha de proveir del SOC i en general de l’àmbit d’Empresa i 

Treball, i del conjunt de la Generalitat de Catalunya, atès que també 

acabarà implicant al Departament d’Educació.  

A més comenta que el Consorci realita activitats de les quals també s’haurà 

de fer seguiment, tot i que la tasca més important és la que fa referència al 

Centre. 

Considera que les funcions que ha de realitzar el Consorci estan molt 

clarament definides estatuàriament en els articles 6 i 7 en relació al que ha 

de fer el Consell de Govern. El que no es determina és quin ha de ser el 

nivell d’interlocució i de coordinació de la directora del Consorci amb la 

direcció que finalment estableixi la UPC per al Centre, o amb el SOC i el 

Consorci de Formació Contínua de Catalunya, en relació a la validació de la 

formació per a l’ocupació; fins i tot amb els elements que aporti la UPC de 

finançament privat amb la formació d’empreses, sobre el qual també s’ha 

de tenir coneixement. Tot plegat amb l’element bàsic de que tota la 

formació que es realitzi sigui validada pel sector. I per tant s’hauran de 

posar sobre la taula quins elements s’exigirà al licitador per aquesta 

validació. 

Comenta que el més important actualment és trobar els mecanismes de 

coordinació del Consell de Govern del Consorci, de la mà de la seva 

directora, amb els altres elements que han de nodrir la informació, 

fonamentalment el Pla de Formació del Centre, i les diferents tipologies de 

formació que ha comentat la UPC que realitzarà. 

Creu que les funcions del Consell de Govern queden clarament recollides, i 

com ha dit l’alcalde de Martorell el paper dels agents socials s’emmarca 

dins del Consell Social, i és també important. Considera que cal dotar-lo 

dels mecanismes necessaris per a que tingui aquesta funció consultiva que 

determinen els estatuts del Consorci. 
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Reitera que el paper del SOC és rellevant, tant per que forma part del 

Consell de Govern del Consorci, com per ser l’ens que ha adjudicat, per que 

al llarg d’aquests anys ha acabat esdevenint el propietari de l’edifici i per 

que aportarà finançament. I que ara mateix el que s’ha de determinar, com 

ja ha expressat reiteradament, son uns mecanismes àgils de coordinació 

amb el licitador. 

El Sr. Fonollosa comenta que coincideix parcialment amb l’explicació del 

President del Consell de Govern, però considerà que el paper del SOC en 

aquest moment és residual. Recorda el fet pel qual el SOC va esdevenir el 

titular del Centre i considera que va ser un element fortuït. Entén que 

actualment el SOC és un membre més del Consell de Govern, però que el 

seguiment i governança del Centre son exclusivament d’aquest Consell de 

Govern. 

Considera que finalment totes les parts s’han posat d’acord per a que 

finalment aquest tema funcioni, i que aquestes voluntats es reflecteixen en 

l’Acord de Govern del 29 de març de 2022. Si en aquest moment en que 

totes les parts s’han posat d’acord, en que el licitador ha estat la UPC, que 

aporta rigor acadèmic, el desplegament del Centre no es du a terme, 

s’haurà de considerar un fracàs col·lectiu de totes les parts. S’ha de tirar 

endavant recolzant a la UPC en el desplegament del Centre, però recorda 

que haurà de ser el Consell de Govern del Consorci qui haurà d’aprovar el 

Pla Formatiu, especialment escoltant la veu experta del CIAC. En quant al 

SOC haurà també d’expressar la seva opinió en relació a la formació per a 

l’ocupació, però en el si del Consell de Govern. 

El Sr. Alcaraz recorda que caldrà definir, en el si del Consell de Govern, 

quins seran els mecanismes de relació i els diferents rols que hauran de 

exercir els diferents agents implicats, tant per evitar dificultats i mals 

entesos com per a donar seguretat a la UPC com a gestor del Centre per a 

que sàpiga en tot moment quin és l’agent amb qui ha d’interaccionar. 

El Sr. Vinaixa reitera que ja ha comentat des de un primer moment que el 

Consell de Govern haurà de posar-se d’acord, i potser caldrà reglamentar-

ho, sobre quin és el nivell de gestió de la governança. Evidentment, el Pla 

Formatiu haurà de ser aprovat pel Consell de Govern, entre d’altres coses 

per que el CIAC, com a representant del sector pugui determinar sobre la 

seva adequació i seguir el seu desenvolupament. El que no comparteix és 

que el paper del SOC sigui residual, en tant que propietari del centre i com 
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actor que finançarà actuacions. Potser en un futur potser si ho pugui ser, el 

que voldrà dir que el gestor ha aconseguit que el Centre sigui autosuficient 

amb altres fonts de finançament. Però encara no s’ha arribat a aquesta 

situació i per tant considera que el paper del SOC encara és rellevant. 

Insisteix en que mentre el licitador ha de rendir comptes al Consell de 

Govern de la idoneïtat i de l’execució del Pla Formatiu, el rendiment 

financer als recursos aportats pel SOC l’haurà de fer a aquesta entitat. 

El Sr. Torres considera que principalment s’han d’establir els mecanismes 

de relació entre els diferents actors implicats, car tant l’Acord de Govern, 

els plecs de licitació, com la Llei del SOC, atorgan un paper clar a aquest 

organisme en relació a les funcions que ha de fer, i per tant considera que 

queda clar on s’ha de situar el SOC i on no. En tot cas s’haurà de determinar 

com es relacionen el Consell de Govern i el SOC per evitar duplicitats. 

La Sra. Casanovas proposa, per a la propera reunió del Consell de Govern, 

portar una proposta per estructurar el funcionament i les possibles 

relacions entre els diferents actors, escoltant també les aportacions de la 

UPC com a futur gestor del Centre. 

El Sr. Garcia afegeix, que si és possible es puguin afegir els indicadors. 

El Sr. Fonollosa proposa que en les properes reunions hi assisteixi la UPC 

amb veu però sense vot.  

Es dona per acabat aquest punt acceptant la proposta del Sr. Fonollosa i es 

passa al següent punt de l’ordre del dia. 

8. Precs i preguntes. 

El Sr. Fonollosa proposa fer una visita de tot el Consell de Govern al centre 

de formació d’automoció d’Amorebieta, al País Basc, com exemple de 

centre de formació del sector que està funcionant amb grans resultats. 

S’obre un debat sobre el tema i finalment és decideix que es veurà com es 

possible realitzar la visita. 

El Sr. Vinaixa dona per finalitzada la reunió agraint a tothom la seva 

participació.  

Es dona pas a la presentació de la UPC (annex a l’acta) 
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Amb el vistiplau 

 

 

Robert Ramos Sempere     Enric Vinaixa i Bonet   

Secretari       President del Consorci 
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